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Situació econòmica Universitat de València 
Dimecres passat 27 de maig, com ja heu tingut complida informació, l'equip rectoral va convocar a 
totes les seccions sindicals per a informar-nos de la delicada situació econòmica en la qual es troba la 
Universitat, a causa de la falta d'enviament de les remeses econòmiques per part de la Generalitat. De 
fet, a data de la reunió, la Generalitat només havia enviat la remesa corresponent a un sol mes en 
aquest any 2020. 
Malgrat la insistència de la Rectora a afirmar que la reunió era en si mateixa un exercici de 
transparència institucional, i a pesar que ens repetira una vegada i una altra que la principal 
preocupació de la Universitat és el pagament de les nòmines, aquesta secció sindical no ha pogut 
deixar de sentir una enorme preocupació, i són moltes més les preguntes que ens plantegem. 

 Per què no es van fer públics molt abans els incompliments econòmics de la Generalitat? Quines 
són les causes que s'addueixen? 

 Hi havia un seriós problema econòmic abans que ens explotara la crisi del coronavirus sense 
que ningú ens haguera advertit d'això? 
 

Per a més inri, ens van informar que, a partir d'ara, la Generalitat només ingressarà les quantitats 
mínimes imprescindibles per a la supervivència de la Universitat a un mes vista, i s'hauran de reclamar 
mes a mes. 

 Què es considerarà quantitats imprescindibles? Compartiran els mateixos conceptes 
Universitat i Conselleria, o aquesta continuarà aplicant majors reduccions?  

 Hi ha garanties que es complisca amb aquests compromisos, o novament es modificaran, 
reduiran o fins i tot es deixaran de complir unilateralment? 

 Què ocorrerà si el Govern no pot afrontar la totalitat o part d'una de les transferències en els 
pròxims mesos? Quines nòmines es garanteixen? La totalitat? També la carrera professional?  
totes? La paga extra? Els sexennis? tots? els complements per càrrecs de representativitat del 
PDI? Els complements lligats a contractes d'eventuals? Els complements autonòmics dels quals 
gaudeixen les altes esferes del PAS? 
 

El fet que les transferències es vagen a limitar al mínim que necessita la Universitat, segons expressió 
de Mavi Mestre…  

 Significa la paralització de tota l'activitat de la Universitat? Quina activitat és paralizable? En 
quines condicions es prestarien els serveis imprescindibles? 

 Seguirem amb les classes online perquè siga el professorat qui pose la majoria dels mitjans, i 
estalviar així energia, material i hores de treball? 

  Quina qualitat es podrà obtenir d'una investigació mal finançada? O augmentarem el nombre  
de projectes finançats i dirigits per grans capitals encaminats al benefici particular? 
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Ens insistia la Rectora en les reivindicacions davant la CRUE, la ANECA i el Ministeri, en relació a 
l’alçament de la taxa de reposició per a dignificar la labor de la docència i transmissió del coneixement 
a la societat que han de tindre les universitats públiques, demanda amb la qual no podem estar més 
d'acord. Però en una situació de crisi apressant, amb l'amenaça de reduir les aportacions… 

 Com portarà endavant aquestes reivindicacions?  
 Demanar-ho en els fòrums que fins ara l'han asfixiada i amb les mateixes eines que sens dubte 

no han funcionat? 
 

Ens avisava en aqueixa mateixa va reunir el Vicerector d'Economia que es reduiran els ingressos de la 
Universitat a conseqüència de la disminució del nombre de matrícules, davant del més que previsible 
empobriment d'una bona part de la població. I, més enllà de la contrarietat econòmica,…  

 Quines previsions té la Universitat perquè puguen iniciar o continuar els seus estudis superiors 
les persones que més hagen patit aquesta crisi? No hauria de ser aquest un dels seus principals 
objectius? 
 

Si mirem enrere, és més que evident el greu deteriorament que ha suposat per a les universitats 
públiques les polítiques d'estricta austeritat dutes a terme després de la crisi del 2008: major 
precarietat laboral, major càrrega de treball, reducció de les plantilles, l’esclat de les universitats 
privades… 
Davant de la situació en la qual ens trobem, i sense perdre de vista tot el deteriorament ja acumulat 
al llarg d'aquests anys, des de CGT considerem que no n'hi ha prou amb “retirar-nos a les nostres 
casernes d'hivern” fins que tot es resolga i els ingressos tornen a arribar amb la seua cadència ordinària 
-amb dos mesos de retard per defecte-. Es fa més imprescindible que mai que des de les institucions 
públiques s'assumisca un compromís econòmic que vaja més enllà del pagament escrupolós de les 
nòmines.  
El pròxim curs, amb totes les mesures extraordinàries de seguretat que s'hauran d'adoptar i els canvis 
en l'organització de la docència i en el treball de gestió i administratiu, es necessitarà d'un suport 
econòmic també extraordinari, sense el qual l'adaptació a la “nova normalitat” ens porta directes una 
major sobrecàrrega de treball acompanyada d'una pèrdua en la qualitat docent i investigadora. 
No ens podem permetre més passos en contra direcció... 
Recomanem la lectura de l’article de FABRA, MODESTO, 5 de juny de 2020, La educación superior y 
la investigación universitaria en peligro, Eldiario.es. 
 

CGT-PV UV     Podeu enviar qualsevol opinió o consulta a cgt@uv.es  
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Situación económica Universitat de València 
 
El pasado miércoles 27 de mayo, como ya habéis tenido cumplida información, el equipo rectoral 
convocó a todas las secciones sindicales para informarnos de la delicada situación económica en la 
que se encuentra la Universitat, ante la falta de envío de las remesas económicas por parte de la 
Generalitat. De hecho, a fecha de la reunión, la Generalitat sólo había enviado la remesa 
correspondiente a un solo mes en este año 2020. 
A pesar de la insistencia de la Rectora en afirmar que la reunión era en sí misma un ejercicio de 
transparencia institucional, y a pesar de que nos repitiera una y otra vez que la principal preocupación 
de la Universitat es el pago de las nóminas, esta sección sindical no ha podido dejar de sentir una 
enorme preocupación, y son muchas más las preguntas que nos planteamos. 

 ¿Por qué no se hicieron públicos mucho antes los incumplimientos económicos de la 
Generalitat? ¿Cuáles son las causas que se aducen?  

 ¿Había un serio problema económico antes de que nos explotara la crisis del coronavirus sin 
que nadie nos hubiera advertido de ello? 
 

Para más inri, nos informaron de que, a partir de ahora, la Generalitat solo ingresará las cantidades 
mínimas imprescindibles para la supervivencia de la Universitat a un mes vista, y se habrán de reclamar 
mes a mes.  

 ¿Qué se va a considerar cantidades imprescindibles? ¿Compartirán los mismos conceptos 
Universitat y Conselleria, o esta seguirá aplicando mayores reducciones?  

 ¿Hay garantías de que se cumpla con estos compromisos, o nuevamente se modificarán, 
reducirán o incluso se dejarán de cumplir unilateralmente? 

 ¿Qué ocurrirá si el Govern no puede afrontar la totalidad o parte de una de las transferencias 
en los próximos meses? ¿Qué nóminas se garantizan? ¿La totalidad? ¿También la carrera 
profesional?  ¿Todas? ¿La paga extra? ¿Los sexenios? ¿Todos? ¿Los complementos por cargos 
de representatividad del PDI? ¿Los complementos ligados a contratos de eventuales? ¿Los 
complementos autonómicos de los que disfrutan las altas esferas del PAS? 
 

El hecho de que las transferencias se vayan a limitar al mínimo que necesita la Universitat, según 
expresión de Mavi Mestre…  

 ¿Significa la paralización de toda la actividad de la Universitat? ¿Qué actividad es paralizable? 
¿En qué condiciones se prestarían los servicios imprescindibles? 

 ¿Seguiremos con las clases online para que sea el profesorado quien ponga la mayoría de los 
medios, y ahorrar así energía, material y horas de trabajo?  

 ¿Qué calidad se podrá obtener de una investigación mal financiada? ¿O aumentaremos el 
número de proyectos financiados y dirigidos por grandes capitales encaminados al beneficio 
particular?  
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Nos insistía la Rectora en las reivindicaciones ante la CRUE, la ANECA y el Ministerio, en relación al 
levantamiento de la tasa de reposición para dignificar la labor de la docencia y transmisión del 
conocimiento a la sociedad que han de tener las universidades públicas, demanda con la que no 
podemos estar más de acuerdo. Pero en una situación de crisis acuciante, con la amenaza de reducir 
las aportaciones…  

 ¿Cómo va a llevar adelante estas reivindicaciones?  
 ¿Pedirlo en los foros que hasta ahora la han asfixiado y con las mismas herramientas que a 

todas luces no han funcionado? 
 

Nos avisaba en esa misma reunió el Vicerrector de Economía que se reducirán los ingresos de la 
Universitat, a consecuencia de la disminución del número de matrículas, ante el más que previsible 
empobrecimiento de una buena parte de la población. Y, más allá de la contrariedad económica,…  

 ¿Qué previsiones tiene la Universitat para que puedan iniciar o continuar sus estudios 
superiores las personas que más hayan padecido esta crisis? ¿No debería ser este uno de sus 
principales objetivos? 
 

Si miramos atrás, es más que evidente el grave deterioro que ha supuesto para las universidades 
públicas las políticas de estricta austeridad, implementadas tras la crisis del 2008: mayor precariedad 
laboral, mayor carga de trabajo, reducción de las plantillas, florecimiento de las universidades 
privadas… 
Ante la situación en la que nos encontramos, y sin perder de vista todo el deterioro ya acumulado a lo 
largo de estos años, desde CGT consideramos que no basta con “retirarnos a nuestros cuarteles de 
invierno” hasta que todo se resuelva y los ingresos vuelvan a llegar con su cadencia ordinaria -con dos 
meses de retraso por defecto-. 
Se hace más imprescindible que nunca que desde las instituciones públicas se asuma un compromiso 
económico que vaya más allá del pago escrupuloso de las nóminas.  
El curso próximo, con todas las medidas extraordinarias de seguridad que se habrán de adoptar y los 
cambios en la organización de la docencia y en el trabajo de gestión y administrativo, se necesitará de 
un apoyo económico también extraordinario, sin el cual la adaptación a la “nueva normalidad” nos 
lleva directos una mayor sobrecarga de trabajo acompañada de una pérdida en la calidad docente e 
investigadora. 
No nos podemos permitir más pasos en contra dirección… 
Recomendamos la lectura del artículo de FABRA, MODESTO, 5 de junio de 2020, La educación superior 
y la investigación universitaria en peligro, Eldiario.es. 
 

CGT-PV UV     Podéis enviar cualquier opinión o consulta a cgt@uv.es  
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